

■ **Leitthema** main topic • Review articles

Hygieneanforderungen im OP

Hygiene requirements in the operating room

Redaktion: E. Ingenhoven

- 65 **Hygieneanforderungen im OP**
Hygiene requirements in the operating room
E. Ingenhoven · R. Müller-Rath
- 66 **Durchblick bei der Hygiene. Prä-, intra- und postoperative Hygiene bei arthroskopischen und orthopädischen Operationen**
Perspectives in hygiene. Preoperative, intraoperative and postoperative hygiene for arthroscopic and orthopedic surgery
E. Tabori
- 74 **Rechtliche Grundlagen zur Hygiene. Die Aufbereitung von Medizinprodukten nach dem Gesetz**
Legal principles of hygiene. Preparation of medical devices according to the law
V. Lückner
- 80 **Perioperative Antibiotikaphylaxe (PAP). Allgemeine Prinzipien und der Sonderfall beim arthroskopischen Operieren**
Perioperative antibiotic prophylaxis. General principles and special cases by arthroscopic interventions
T. Hauer · E. Tabori
- 83 **Arthroskopische Kniegelenkeingriffe. Postoperative Wundinfektionen, Antibiotikaphylaxe und präoperative Rasur**
Arthroscopic knee joint surgery. Postoperative wound infections, antibiotic prophylaxis and preoperative hair removal
E. Meyer · E. Ingenhoven · R. Babikir · M. Dettenkofer

- 87 **Wie hoch ist das statistische Risiko einer Infektion nach ambulanter Arthroskopie? Eine Auswertung von über 50.000 Fällen anhand der Statistik des BVASK**

How high is the statistical risk of infection after outpatient arthroscopy? Evaluation of over 50,000 cases from statistics of the Professional Society for Outpatient Arthroscopy (BVASK)
R. Müller-Rath · J. Becker · E. Ingenhoven



Einflussfaktoren auf das Wundinfektionsrisiko ▶ Seite 66